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om justering av Förskolenämnden protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Förskolenämnden har sammanträtt den 8 december 2021 
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Anslaget sattes upp den 15 december 2021 

Anslaget tas ner den 6 januari 2022 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Förskolenämnden 8 december 2021 § 1   

    

    

 

 

 

Godkännande av föredragningslistan  

 
Förskolenämndens beslut 

 

Nämnden fastställer föredragningslistan med följande tillägg: 

 

Caroline Örtholm (M) anmäler en övrig fråga under punkten övriga frågor. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Förskolenämnden 8 december 2021 § 2   

    

    

 

 

 

Ekonomirapport  

 

Avdelningschef Maria Rindefors Dufva svarar på frågor om ekonomirapport per 

november 2021. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), Tomas Nordström (MP), avdelningschef 

ekonomi och lokal, Maria Rindefors Dufva, verksamhetschef, Susanne Fritz, 

utbildningsdirektör, Johan Skofteröd, Erling Karlsson (S), Sven Pernils (SD), Mats 

Österholm (M) och avdelningschef HR och hemkommun, Therese Branevig. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Förskolenämnden 8 december 2021 § 3   

    

    

 

 

 

Information från förvaltningen  

 

Verksamhetschef Susanne Fritz informerar 

 

Öppna förskolan i Vårby har drabbats av en översvämning, förvaltningen letar nu 

efter en ersättningslokal då nuvarande lokal kommer att vara stängd en tid. 

Lokalstrateg Jonas Uebel informerar att det finns en lämplig lokal i närheten som 

eventuellt kan användas. 

 

Ny uppdaterad information har precis gått ut till vårdnadshavarna med anledning av 

covid-läget  

  

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), verksamhetschef Susanne Fritz, Sven Pernils 

(SD) och Erling Karlsson (S). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Förskolenämnden 8 december 2021 § 4   

    
Diarienummer FSN-2021/427.601    

 

 

 

Sammanställning anmälningar om kränkande behandling, 
klagomål och myndighetsärenden HT2021  

 
Förskolenämndens beslut 

Nämnden har tagit del av redovisningen av sammanställningen av anmälan, klagomål 

och myndighetsärenden för förskolenämnden 2021. 

 

Sammanfattning 

Ärendebalansen avser en sammanställning av pågående och avslutade ärenden 

rörande kränkande behandling/incidentrapporter, klagomål och 

skolinspektionsärenden gällande perioden 2021-05-01 till och med 2021-10-31. 

Sammanställningen inkluderar en jämförelse med föregående läsårs motsvarande 

period.   

 

Antal ärenden är likvärdiga med föregående period. Incidentrapporter rörande 

kränkande behandling har minskat med ett fall. Antal inkomna klagomål har även de 

minskat. Ärenden till Skolinspektionen är under perioden ett ärende, vilket under 

jämförelseperioden tidigare var noll. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), Malin Ahlgren (V), verksamhetschef Susanne 

Fritz och Sven Pernils (SD). 

 
Beslutet ska skickas till 

Akten 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Förskolenämnden 8 december 2021 § 5   

    
Diarienummer FSN-2021/425.601    

 

 

 

Verksamhetsplan 2022 för förskolenämnden  

 
Förskolenämndens beslut 

Förskolenämnden fastställer förvaltningens förslag till verksamhetsplan 2022 för 

förskolenämnden. 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige, KF, fattade i november 2021 beslut om förskolenämndens ram 

på sammanlagt 891,3 mnkr. Budgetramen är beräknad med avdrag för minskade 

volymer och tillskott för tillkommande lokalhyror. Ingen uppräkning för ökade 

löner/priser är inräknad i ramen för år 2022. I övrigt har förskolenämnden erhållit 

tillskott för fler förskollärare och mindre barngrupper samt en pedagogisk satsning på 

förste förskollärare med inriktning neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (NPF). 

 

Utgångspunkten för framräkningen av 2022 års budgetram för förskolenämnden är 

budget 2021. Enligt befolkningsprognosen beräknas 6 683 barn vara inskrivna i 

Huddinge kommuns förskoleverksamhet och pedagogisk omsorg. Detta är 104 färre 

barn än i budgetramen 2021 vilket medför en minskad ram på 10,8 mnkr. Lokaler 

påverkas också av lägre volymer men även av tillkommande lokaler och hyror och i 

ramen finns tillskott för tillkommande lokaler med 3,2 mnkr. I övrigt har 

förskolenämnden erhållit tillskott för fler förskollärare och mindre barngrupper på 

21,5 mnkr samt en pedagogisk satsning på förste förskollärare med inriktning 

neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (NPF) på 4,5 mnkr. Den totala ramen för 

förskolenämnden blir 891,3 mnkr. För tillkommande lokaler och hyror finns 

reserverade medel i kommunstyrelsens medelreserv. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), avdelningschef Maria Rindefors Dufva, 

verksamhetschef Susanne Fritz, utbildningsdirektör Johan Skofteröd, Tomas 

Nordström (MP), Malin Ahlgren (V), Nora Salem (S), avdelningschef HR och 

hemkommun Therese Branevig, Erling Karlsson (S), Johan Knutz (L), Mats 

Österholm (M) och Sven Pernils (SD). 

 

Under överläggningen meddelar Erling Karlsson (S) och Malin Ahlgren (V) att 

Socialdemokraterna och Vänsterpartiet inte deltar i beslutet. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Förskolenämnden 8 december 2021 § 5 forts.   

    
Diarienummer FSN-2021/425.601    

 

 

 
Protokollsanteckningar 

Erling Karlsson (S) och Malin Ahlgren (V) lämnar varsin bifogad 

protokollsanteckning till protokollet FSN Bilaga § 5:1 och FSN Bilaga § 5:2. 

 
Suppleantyttrande 

Tomas Nordström (MP) lämnar ett bifogat suppleantyttrande till protokollet.  

FSN Bilaga § 5:3. 

 

Bilagor 

Protokollsanteckningar från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet, 

Suppleantyttrande från Miljöpartiet. 

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige 

Akten 

 
 



      

Huddinge kommun     

Förskolenämnden 

2021-12-08 
 

Protokollsanteckning 

Ärende 5: Verksamhetsplan 2022 för förskolenämnden 

 

Vårt förslag till budget för 2022 hade gett bättre förutsättningar för kommunens 

brukare, verksamheter och personal, och inte minst för kommunens yngsta. 

Dessvärre valde en majoritet i fullmäktige att inte ställa sig bakom vårt 

budgetförslag. Eftersom verksamhetsplanen inte utgår från vår budget väljer vi 

att inte delta i beslutet. 

 

Den nolluppräkning som sexpartikoalitionen beslutat om i kommunfullmäktige 

står vi inte bakom. Nu tar förvaltningen och nämndens politiska ledning till ett 

konstgrepp för att inte underfinansiera verksamheten ännu en gång: ett 

nykomponerat och ökat statsbidrag för kvalitetshöjande åtgärder läggs in för att 

öka grundbeloppen. Det ska alltså ersätta en rimlig uppräkning av löner och 

priser! Den kraftiga ökningen av detta bidrag beror på att man tagit stor hänsyn 

till socioekonomiska faktorer. Vi anser att denna resurs bör riktas till förskolor 

med de största behoven av fler förskollärare och/eller för stora barngrupper. Det 

uppnår man inte med att öka grundbeloppen lika för alla inskrivna barn. 
 

Mycket gott arbete utförs i förskolorna varje dag av engagerade medarbetare. 

Det har krävts många uppoffringar under de senaste åren för att hålla sig inom 

snäva ekonomiska ramar och dessutom kunna betala av skuldberget. Sedan flera 

år tillbaka drabbas förskolorna av att antalet barn har minskat kraftigt, och det 

fortsätter även 2022. Eftersom barnen, som förskolorna är till för, också är 

grunden för intäkterna krävs det många anpassningar för att hålla budgetarna ute 

på fältet. En av få möjligheter till kostnadsminskningar är ju att minska 

personalstyrkan och/eller att minska vikarier. Vi noterar att de kommunala 

förskolorna har minskat med mer än 200 anställda på fyra år! 

 

I verksamhetsstatistiken kan vi utläsa att det enbart under de två senaste åren har 

blivit 309 färre inskrivna barn. Det är ett stort och ovanligt problem. Vi ser 

också ett annat stort problem i att de kommunala förskolorna tappat 439 barn 

samtidigt som de fristående har lyckats öka med 130 barn trots nedgången! I 

lokalresursplanen bedöms att det totalt finns ett kapacitetsöverskott på 580 

platser. Vi anser att förvaltning och nämnd har ett stort ansvar i sin roll som 

huvudman för de kommunala förskolorna att se till att attraktiviteten ökar och att 

en professionell marknadsföring genomförs. 
 



Huddinge kommun skall vara en bra arbetsgivare 

Huddinge kommun har länets högsta sjukfrånvaro. Förskolenämnden har den 

högsta sjukfrånvaron jämfört med alla andra verksamheter i vår kommun. Här 

behövs långsiktiga insatser och inte bara tillfälligt stöd. Sjukfrånvaron måste 

förebyggas. Den nu föreslagna planen för arbete mot arbetsrelaterad utmattning 

är angelägen. 
 

Arbetet med Huddinge kommuns attraktivitet som arbetsgivare är avgörande för 

att kommunens verksamheter ska hålla hög kvalitet. Huddinges medarbetare och 

chefer är de absolut viktigaste resurserna för detta. Huddinges personalpolitik 

ska syfta till att säkerställa personalförsörjningen, skapa en god verksamhet för 

dem som bor och verkar i kommunen. Som arbetsgivare vill Socialdemokraterna 

att Huddinge kommun ska arbeta strategiskt med att förbättra arbetsmiljön och 

minska sjukfrånvaron, vara fri från delade turer, kräva schyssta villkor i 

upphandlingar och aktivt arbeta med att minska antalet ofrivilliga deltider. I 

förskolans värld är såväl förskollärare som barnskötare bristyrken med stark 

konkurrens inom regionen. 
 

Vi är bekymrade över att mer än hälften av de anställda varken är förskollärare 

eller barnskötare. Här behövs målmedvetna insatser för att höja 

kompetensnivån. Språkkompetens är en annan viktig faktor. I planen finns 

förslag om test av språkkompetensen vid nyanställningar. Behov av 

kompetensutveckling för redan anställda är också en angelägen åtgärd. 

 

Valfrihet 

Vårt parti är inte negativa till valfrihet, men vi tycker att många skrivningar 

tyder på att fristående aktörer ska gynnas på olika sätt. Under de senaste åren har 

vi iakttagit att de fristående förskolorna ökat sina marknadsandelar för varje 

delårsrapport eller verksamhetsberättelse vi har fått. Är det en uppgift för 

kommunen att anpassa sin organisation för att en stor fristående koncern ska 

fylla sin nybyggda förskola? Vi har pekat på behovet av att även kommunen 

marknadsför sina förskolor. Nu hittar vi skrivningar om att stärka varumärket 

och det är en positiv ansats. 

 

Den styrande sexpartikoalitionen har ett mål om att hälften av alla nya 

verksamheter ska byggas av externa byggherrar och drivas av fristående 

utförare. Vårt parti står inte bakom den grovt tillyxade principen. Vi har i stället 

framfört några bärande principer. Utredningen om nytt kommunalhus visade 

tydligt de många fördelarna det innebär att en kommun bygger i egen regi: 

snabbare, billigare och med ökad rådighet. Det är en feluppfattning att det blir 

billigare när någon annan bygger. 

 



 

Alla barn behöver förskola! 

I november 2019 lämnade vi socialdemokrater in ett nämndinitiativ med 

ovanstående rubrik. Förvaltningen har sedan gett oss information om hur många 

som står utanför förskola områdesvis. I flera delar av kommunen är det alldeles 

för många barn som helt saknar förskoletid, till exempel var sjätte treåring i 

Flemingsberg. Vi som är förtroendevalda är övertygade om förskolan ger alla 

barn bättre förutsättningar för en bättre skolgång och ett bättre liv. Med 

nuvarande platsöverskott är det nu ett gyllene läge att skriva in fler barn. Det är 

positivt att de öppna förskolorna nu får en konkret uppgift att informera om 

förskola och vägleda om hur man skriver in sitt barn, men vi anser att det 

absolut bör göras fler och mer påtagliga insatser för att nå fler vårdnadshavare. 

 

Ansvar för miljö och hälsa 

Förskolan har tidigare haft den högsta andelen ekologiska livsmedel inom 

kommunen. Nu har den andelen minskat steg för steg.  Det är viktigt att 

förskolorna har höga ambitioner med att minska matsvinn och använda 

ekologiska livsmedel. En giftfri förskola bör väl också innebära att livsmedlen 

som används bör vara giftfria? Vi tror att mycket kan göras för att underlätta 

förskolornas hantering av återvinningsbara material. 

 

Mer dialog 

Vi har i olika sammanhang framfört förslag om ökad dialog och insyn. Det kan 

gälla i lokalplanering eller i de särskilda ekonomidialogerna. Den nyligen 

antagna lokalresursplanen är ett exempel på hur hela nämnden har hamnat i 

utkanten av processen. Den innehåller flera för oss intressanta uppdrag, som 

nämnden inte informerats om. Det är särskilt viktigt i dagens situation med stora 

kapacitetsöverskott och många senareläggningar. En öppnare dialog har tidigare 

tillämpats under olika politiska styren med framgång. Vi tror att frågor och svar 

i arbetsutskottet underlättar för partierna att förbereda vettiga ställningstaganden 

inför nämndmötena. 

 

För Socialdemokraterna 

 

Erling Karlsson  



 

 

 
Huddinge Kommun 
Förskolenämnden  
2021-12-08 
 
 
 
Ärende 4: Verksamhetsplan 2022 för Förskolenämnden  
 

Förslaget om verksamhetsplan grundar sig på en annan budget än den Vänsterpartiet 
föreslog. Hade Vänsterpartiets budget antagits hade mer pengar tillförts nämnderna och 
verksamhetsplanen hade i större utsträckning präglats av en jämlikhet och jämställdhet i 
likhet med Vänsterpartiets politik. 
 
Bland våra satsningar syns: 
 

● Fler förskollärare och mindre barngrupper 

● Kompetensutveckling NPF 
● Kompetensutveckling inom genuspedagogik 
● Rätt till modersmålsmålsutveckling tidigt 
● Obligatorisk planeringstid 
● Uppräkning med 2% i löne-och prisökning 

 
En av de satsningar som presenteras i koalitionens verksamhetsplan är en satsning på 
pedagoger med särskild NPF-kompetens, detta är något vi i Vänsterpartiet välkomnar. Men 
att denna kompetens ska ske i form av särskilda anställningar av så kallade förste-
förskollärare ser vi kommer riskera att splittra personalen. Vi hade hellre sett en satsning 
som kom fler till del och en generell löneökning för förskolans personal som stärker sin NPF-
kompetens. 
 
Vänsterpartiet avstår från att delta med anledning av att verksamhetsplanen är baserad på 
koalitionens budget och Vänsterpartiet har ett eget budgetförslag med egna satsningar. 
 

 
Malin Ahlgren    
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Miljöpartiet 
 

Huddinge kommun                                                                                  

Förskolenämnden 

2021-12-08    Suppleantyttrande  

 

 

Ärende 5: Verksamhetsplan 2022 
 

Nämndens budget innehåller satsningar på ökad personaltäthet och mindre barngrupper. 

Tillsammans med ökade statsbidrag för kvalitetshöjande åtgärder i förskolan medför det att 

bidragsbeloppen till förskolorna kan öka relativt kraftigt. Det är en positiv utveckling efter 

flera års besparingar. Effekten av de höjda bidragsbeloppen urholkas dock av att även priser 

och löner ökar, vilket inte kompenseras i koalitionens budget. I Miljöpartiets budgetförslag 

avsattes medel för kompensation för pris- och löneökningar för säkerställa att satsningarna får 

fullt genomslag i förskolornas verksamhet. 

 

Nämnden har tre typer av intäkter: 

• budgetramen från kommunen 

• avgifter från vårdnadshavare 

• statsbidrag (maxtaxa resp kvalitetshöjande åtgärder) 

Nämndens samlade intäkter omräknas till bidragsbelopp per inskrivet barn i all 

förskoleverksamhet – såväl kommunal som privat. Nämndens budget är emellertid uppställd 

på ett sådant sätt att de olika intäktskällornas bidrag till ökningen av bidragbeloppen inte 

framgår. Transparensen i resultatbudgeten är i det närmaste obefintlig. 

 

Tillskotten från kommunens budget syftar i huvudsak till fler förskollärare och mindre 

barngrupper. Men nämnden har bara möjlighet att påverka de ca 2/3 av tillskottet som avser 

den egna verksamheten. Nämnden saknar möjlighet att villkora de medel som betalas ut till 

privata utförare. Någon återrapportering eller ens information om hur medlen använts krävs 

inte. 

 

Även statsbidraget till kvalitetshöjande åtgärder syftar till att minska barngrupperna och 

stärka personalens utbildning. Det har således ungefär samma inriktning som tillskottet i 

kommunens budget. Statsbidraget är differentierat kommunvis efter socioekonomiska 

faktorer. Om det används felaktigt kan kommunen bli återbetalningsskyldig. 

 

Nämndens externa finansiering i form av statsbidrag redovisas i en tabell i 

verksamhetsplanen. För att ytterligare öka tydligheten i redovisningen bör tabellen 

kompletteras med föräldra-avgifter, samt med uppgifter för utfall föregående år samt budget 

och prognos för innevarande år. Samma uppställning bör redovisas i verksamhetsberättelsen. 

 

En del av det ökade bidragsbeloppet till de egna förskolorna förklaras av att det s.k. 

verksamhetsstödet lagts ut till förskolorna. Det innebär att kommunala förskolor inte längre 

kan ansöka om extra stöd för barn med särskilda behov. Den delen av ökningen innebär 
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således ingen real förstärkning av förskolornas ekonomi. Privata förskolor kan fortfarande 

ansöka om s.k. tilläggsbelopp för detta ändamål. Hur stort belopp som nämnden avsatt för 

tilläggsbelopp framgår inte av verksamhetsplanen. 

 

Eftersom budgetramen inte räknats upp med pris- och löneökningar måste motsvarande 

effektiviseringar göras för att tillskotten ska få reell effekt i form av mindre barngrupper och 

ökad personaltäthet. I Verksamhetsplanen anges tre områden där sammanlagda besparingar 

motsvarande ca 11 mkr per år förutses kunna ske utan att verksamheten påverkas negativt: 

• Effektivare administration 

• Genomtänkt chefstäthet 

• Effektivare lokalutnyttjande 

Om så stora årliga besparingar kan göras utan negativa konsekvenser är det ett tecken på att 

det förekommer ett betydande slöseri med resurser i organisationen. Det är en felsyn att 

motivera effektiviseringar av verksamheten med bristande kompensation för priser och löner. 

Alldeles oavsett vilken budget nämnden tilldelas av fullmäktiga ansvarar nämnden för att 

förskoleverksamheten har en effektiv administration, en genomtänkt chefstäthet och ett 

effektivt lokalutnyttjande! 

 

 

Tomas Nordström 

Miljöpartiet 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Förskolenämnden 8 december 2021 § 6   

    
Diarienummer FSN-2021/426.601    

 

 

 

Beslut om bidragsbelopp och socioekonomisk 
resursfördelning för förskolor och pedagogisk omsorg 2022  

 
Förskolenämndens beslut 

Förskolenämnden fastställer förvaltningens förslag till bidragsbelopp och 

socioekonomisk resursfördelning för förskolor och pedagogisk omsorg 2022 i 

enlighet med bilaga till detta ärende. 

 

Sammanfattning 

Enligt skollagen ska hemkommunen lämna bidrag till huvudmannen för varje barn 

vid förskoleenheten eller pedagogisk omsorg. Bidraget består av ett grundbelopp och 

i vissa fall ett tilläggsbelopp. Grundbeloppet ska bestämmas efter samma grunder 

som kommunen tillämpar vid fördelning av resurser till sin egen förskola och 

pedagogisk omsorg. 

 

I grundbeloppet finns ersättning för lokaler som baseras på den genomsnittliga 

lokalkostnaden för kommunens egna verksamheter. 

 

Till fristående verksamheter är momsersättning på sex procent inkluderat i beloppet. 

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

Huvudmän med inskrivna barn folkbokförda i Huddinge 

Akten 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Förskolenämnden 8 december 2021 § 7   

    
Diarienummer FSN-2021/547.601    

 

 

 

Detaljplan för Grantorp 2:32 m.fl, standardförfarande  

 
Förskolenämndens beslut 

Nämnden godkänner förvaltningens synpunkter och överlämnar tjänsteutlåtandet som 

nämndens yttrande till kommunstyrelsen. 

 

Sammanfattning 

En granskning av detaljplanen för Grantorp 2:32 har inkommit som remiss. 

Förskolenämnden har under 2020 svarat på remissen för plansamrådet. 

 

Planområdet består av ett sammanhängande område mellan Alfred Nobels Allé och 

Trafikplats Högskolan. Sedan finns det en fristående del som ingår i detaljplanen i 

form av rulltrappshuset i Flemingsberg. Planområdet är idag till största delen 

obebyggt, kuperat och bevuxet med blandskog. Planen syftar till att möjliggöra ny 

bostadsbebyggelse som utvecklar Campus Flemingsberg. Detaljplanen ger byggrätter 

för ca 650 student- och forskarbostäder samt utbyggnaden av befintligt rulltrappshus. 

 

Kommunstyrelsens avdelning för strategisk lokalförsörjning har tillsammans med 

lokalsektionen på barn- och utbildningsförvaltningen sett att behovet av en ny 

förskola inte finns inom denna detaljplan. Bedömningen grundar sig på lägre antal 

barn i området enligt befolkningsprognosen samt att tillgången till befintliga 

förskoleplatser i Flemingsberg tillsammans med de två förskolorna som planeras att 

byggas på Hälsovägen anses tillgodose behoven. 

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

Akten 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Förskolenämnden 8 december 2021 § 8   

    
Diarienummer FSN-2021/432.601    

 

 

 

Detaljplan för Diametern 2, Diametern 6, delar av Diametern 3-
5 och delar av Kolartorp 1:1  

 
Förskolenämndens beslut 

Nämnden godkänner förvaltningens synpunkter och överlämnar tjänsteutlåtandet som 

nämndens yttrande till kommunstyrelsen. 

 

Sammanfattning 

Kungens kurva är ett av kommunens utvecklingsområden. Kommunen planerar att 

omvandla handelsområdet till en blandad stadsdel med både bostäder, handel och 

service. Området kring Ericssons före detta kontorslokaler är det första området som 

kommer att exploateras. Här kommer en successiv omvandling till bostäder och 

service att genomföras. Syftet är att få till en attraktiv och inbjudande boendemiljö i 

ett kollektivtrafiknära läge. 

 

Bebyggelsen i planförslaget är uppdelat i sju kvarter. På kvartersnivå fördelas 

bebyggelsevolymen så att våningsantalen varierar mellan fem och tio våningar. I 

vissa kvarter tillåts också en högre byggnad, upp till 16 våningar. Höjdsättningen av 

byggnaderna har anpassats för att ge förutsättningar för att solen ska nå en del av 

innergårdarna i alla kvarter.  

 

Detaljplanen möjliggör uppförandet av cirka 1 600 bostäder, tre förskolor, en skola, 

ett vårdboende samt ett LSS-boende. Det kommer vara möjligt att inrätta 

centrumverksamhet i två plan i varje kvarter med syfte att skapa levande 

bottenvåningar. Detaljplanen inkluderar även en stadsdelspark som på sikt kommer 

att ligga centralt i den nya stadsdelen. Parkering löses i garage under varje kvarter. 

Utbyggnaden av planområdet sker under flera år med etappvis inflyttning.  

  

Detaljplanen är ute på samråd vilket innebär att det är första instansen där man kan 

lämna synpunkter. I nästa steg, granskningsfasen, kommer det att ges nya möjligheter 

att inkomma med synpunkter på det uppdaterade planförslaget. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), Tomas Nordström (MP), lokalstrateg Jonas 

Uebel, Erling Karlsson (S) och Malin Ahlgren (V). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Förskolenämnden 8 december 2021 § 8 forts.   

    
Diarienummer FSN-2021/432.601    

 

 

 
Protokollsanteckningar 

Malin Ahlgren (V) lämnar en bifogad protokollsanteckning till protokollet,  

FSN § 8:1. 

 
Suppleantyttrande 

Tomas Nordström (MP) lämnar ett bifogat suppleantyttrande till protokollet,  

FSN § 8:2. 

 

Bilagor 

Protokollsanteckning från Vänsterpartiet och suppleantyttrande från Miljöpartiet. 

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

Samhällsbyggnadsavdelningen 

Akten 

 
 



 
Huddinge Kommun 

Förskolenämnden  

2021-12-08 

 

 

 

Ärende 8: Detaljplan för Diametern 2, Diametern 6, delar av Diametern 3-5 och delar av 

Kolartorp 

 

Förvaltningens synpunkter som lämnats till nämnden presenteras huvudförslaget att 

förskolor i det planerade området ska placeras i bottenvåningar till bostadshus, något vi 

tidigare vänt oss emot då det skapar sämre förutsättningar för en fullskalig förskolegård som 

lever upp till boverkets rekommendationer om barns friyta på minst 2000 kvm vilket ska 

vara lekyta alltså exklusive byggnader. Förvaltningen lyfter fram problematiken med att 

planering av förskolor i bottenplan riskerar att stå tomma när behoven av förskolor inte 

byggs samtidigt som behovet uppstår. Det hänvisas också till att kommunens 

lokalresursplan betonat vikten av att bygga en friliggande förskolebyggnas på en egen tomt. 

När kommunen blir beroende av att betala hyra till exploatören när behovet av 

förskoleplatser inte finns är inte ekonomiskt hållbart. 

 

I tidigare ärenden i frågan har förskolenämnden framhållit vikten av att den första förskolan 

i området drivs i egen regi, i det nuvarande förslaget kan den första förskolan som byggs lika 

gärna bli en förskola i enskild regi i ett kombinerat vårdboende. Vi ser hellre att kommunen 

kunde stå som huvudman för det gemensamma vårdboendet och förskolan.  

 

 

 

Malin Ahlgren   (V)  
 

https://portal.huddinge.se/https/W3D3%20MeetingsPlus/committees/forskolenamnden/forskolenamnden-93806#296276
https://portal.huddinge.se/https/W3D3%20MeetingsPlus/committees/forskolenamnden/forskolenamnden-93806#296276


      
 

Miljöpartiet 
Huddinge kommun                                                                                  
Förskolenämnden 
2021-12-08   Suppleantyttrande  

 

Ärende 8: Detaljplan Diametern 2 m.fl. 
 
I februari 2020 lämnade nämnden ett remissvar på planprogrammet för 
Diametern 2 m.fl. Av planprogrammet framgick att fyra av fem förskolor 
planerades ligga i bottenvåningen på bostadshus med förskolegård som 
delas med de boende. Den femte förskolan planerades samlokaliseras med 
ett vårdboende. 
 
Nämndens remissvar innehöll skarp kritik av förskolornas och 
förskolegårdarnas utformning och placering. Av oklara skäl fick nämnden 
dock inte möjlighet att lämna sina synpunkter under remisstiden utan först 
två dagar efter det att planprogrammet antagits av fullmäktige! 
 
Nämndens synpunkter på planprogrammet kan sammanfattas med följande 
citat ur tjänsteutlåtandet: 
• Förvaltningen förordar alltid friliggande lokaler med hänsyn till barnets 

bästa och anser att förskolor endast i undantagsfall bör placeras i 
flerbostadshus. 

• Förvaltningen ställer sig positiv till att ha förskola tillsammans med 
vårdboende och ser att det kan ge positiva effekter både för barnen och 
för de boende på vårdboendet. Att ha förskolor i flerbostadshus innebär 
däremot många negativa aspekter vilket beskrivs nedan. 

• Förvaltningen vill särskilt framföra att det i dessa nya områden bör finnas 
goda förutsättningar att bygga utifrån barnens bästa med stor friyta och 
friliggande förskolor. Det är i dessa utvecklingsplaner där kommunen kan 
styra utformningen som man bör ta höjd för kommunens barns behov 
och utgå ifrån dessa. Barnens behov får inte byggas bort i nya stadsdelar. 

• Friytan ska vara kuperad och varierad med så stor del som möjligt av 
naturliga miljöer bevarade. Gårdar i form av innergårdar bör inte 
förekomma. Där ser förvaltningen till exempel risker med hetta under 
sommartid, hög ljudnivå som ekar på innergårdar, känsla av instängdhet 
samt bristande möjligheter till varierad och kuperad lärmiljö. 

• Friytor och egen gård som inte delas med andra är viktiga parametrar 
som inte heller bör frångås vid planering av helt nya bostadsområden. 



• Den barnkonsekvensanalys som genomförts är ett omfattande dokument 
men förvaltningen har svårt att se nyttan för förskolenämndens del då 
det enbart är äldre elever i högstadiet som varit fokusgrupp och 
intervjuats. ……… Detta utgör en brist då barnkonsekvensanalyser är en 
viktig del för förvaltningen för att skriva ett remissvar till ett 
planprogram. 

 
En ytterligare synpunkt gäller de barn som bor i kvarteren med förskola, och 
som sannolikt är inskrivna i verksamheten. Det blir en absurd situation om 
de hämtas innan förskolan stänger och då får tillbringa resten av dagen på 
gångvägen utanför staketet och den låsta grinden till kompisarna och 
lekredskapen på gården. 

 
 
Den detaljplan som nu är ute på samråd omfattar ungefär hälften av området 
i planprogrammet. Förskolornas placering och utformning har inte 
förändrats. Nämndens synpunkter på planprogrammet har inte satt något 
som helst avtryck i detaljplanen. Därför är det svårt att förstå att nämnden 
nu kan förklara sig ”… i stort sett nöjd med utredningsarbetet …..”. De 
kritiska synpunkterna på utformningen av förskolorna är av oklara skäl 
kraftigt nedtonade i nämndens remissvar. Samtidigt kommer flera av de 
frågor som togs upp i nämndens svar på planprogrammet att bli föremål för 
nya utredningar enligt den nyligen beslutade Lokalresursplanen. Det är 
viktigt att nämndens tidigare kritik vidhålls för att förebygga samma 
misslyckade utformning och placering av förskolorna i andra 
nybyggnadsområden (Vårby udde, Flemingsbergsdalen, Sjödalen). 
 
 
Tomas Nordström 
Miljöpartiet 
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Förskolenämnden 8 december 2021 § 9   

    

    

 

 

 

Redovisning av delegationsbeslut  
 

Förskolenämndens beslut 
 

Förskolenämnden godkänner redovisningen av delegationsbeslut. 

 

 
 

 
PUNKT 

 
ÄRENDEGRUPP 

 
BESLUTANDE 

 
NUMMER 

Beviljas 

D Förskoleverksamhet    

D 2 Beslut om att erbjuda plats i förskola 

eller pedagogisk omsorg i den 

omfattning som behövs om barnet har 

ett eget behov på grund av familjens 

situation i övrigt 

Enhetschef 

Hemkommun och 

placering 

FSN-2021/444.642 

FSN-2021/446.641 

FSN-2021/552.641 

FSN/2021/553.641 

FSN-2021/474.641 

FSN-2021/499.641 

FSN-2021/556.641 

Nej 

Ja 

Ja 

Ja 

Nej 

Ja 

Nej 

D 3 Beslut om att erbjuda plats i förskola 

eller pedagogisk omsorg i den 

omfattning som behövs för barn som 

av fysiska, psykiska eller andra skäl 

behöver särskilt stöd i sin utveckling. 

Enhetschef 

Hemkommun och 

placering 

FSN-2021/556.641 Nej 

D 6 Beslut om att ta emot ett barn i 

förskola/pedagogisk omsorg, om barnet 

med hänsyn till sina personliga 

förhållanden har särskilda skäl att gå i 

Huddinge kommuns 

förskola/pedagogisk omsorg. 

Enhetschef 

Hemkommun och 

placering 

FSN-2021/439 

FSN-2021/554 

FSN-2021/555 

 

D 8  Beslut om att barnet vid särskilda skäl 

kan behålla sin förskoleplats/plats i 

pedagogisk omsorg vid längre 

frånvaro än två månader 

Enhetschef 

Hemkommun och 

placering 

FSN-2021/433 

FSN-2021/438 

FSN-2021/445 

FSN-2021/549 

FSN-2021/550 

 

D 12 Beslut om tilläggsbelopp för barn 

med omfattande behov av särskilt 

stöd i förskola och pedagogisk 

omsorg i fristående verksamhet 

Enhetschef 

Hemkommun och 

placering 

FSN-2021/540 Nej 
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Delgivningar till nämnd december, 2021  

 

 
Kommunfullmäktiges beslut den 8 november 
§ 9 Delårsrapport per den 31 augusti 2021 för Huddinge kommun 
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Övriga frågor  

 

Caroline Örtholm (M) meddelar att hon avsagt sig uppdraget som ledamot i 

förskolenämnden. Caroline tackar för ett gott samarbete och en lärorik tid i nämnden. 

Ordförande Tomas Selin tackar och önskar Caroline ett stort lycka till. 

 

Ordförande Tomas Selin meddelar att Johan Knutz (L) avsagt sig uppdraget som 

ledamot i förskolenämnden. Tomas Selin (C) tackar för ett gott samarbete och önskar 

också Johan Knutz ett stort lycka till. 

 

Avslutningsvis tackar ordförande Tomas Selin alla nämndens ledamöter och ersättare 

samt förvaltningens tjänstemän för deras insatser och ansträngningar under det 

gångna året. Ordförande vill särskilt tacka utbildningsdirektör Johan Skofteröd för ett 

gott samarbete och de förändringsprocesser som genomförts under året. Ordförande 

tackar å hela nämndens vägnar sekreterare Jenny Valentin för samarbete och för det 

stöd till nämnden under det gångna mötesåret. 

 

Ordförande önskar alla en riktigt God Jul och ett Gott Nytt År. 

 
 

 


